
Betreft: consultatie mbt voorgenomen voorstel de jacht op het haas in de Provincie Utrecht op te 
schorten.

Hierbij wil ik reageren op het voorstel van de minister om de jacht op het haas in een deel van 
Nederland, en met name in de provincie Utrecht, komend jaar op te schorten. Dit voorstel is niet 
alleen onnodig omdat de stand (in Utrecht) meer dat gezond is maar gaat juist averechts werken. 
Hieronder zal ik kort mijn visie en ervaringen delen:

Wij hebben zelf een jongvee bedrijf met ca. 100 hectare land. Ons bedrijf is gelegen in het Utrechtse 
Veenweidegebied tegen de grens met Zuid-Holland. Van deze 100 hectare hebben we 60 hectare 
ontwikkeld tot particulier natuurbeheer. Bij dit beheer zijn we ons het hele jaar bewust van alles wat 
er leeft, bloeit en groeit op onze percelen. Door dit beheer beschikken we over één van de grootste 
dichtheden wat betreft weidevogels, hazen en ander wild. Deze hoge standen worden ook mede 
veroorzaakt door het feit dat we zelf onze 100 hectare in beheer hebben wat betreft jacht, beheer en 
schadebestrijding. Bij het beheer en schadebestrijding zijn wij het hele jaar actief om het evenwicht 
in onze velden te behouden. Dat betekend dat wij de populaties van de predators laag proberen te 
houden zodat de kwetsbare soorten optimaal kunnen profiteren op onze gronden. En uit alle 
tellingen die wij ook zelf doen blijkt ons beheer goed te slagen. De hazenstanden zijn bij ons al 
tientallen jaren stabiel, met een stand van bijna 1 haas per hectare!!

Door het actieve beheer en de zeer gezonde stand is het voor ons dus ook als een verrassing 
gekomen dat er volgens telling uitgevoerd door anderen een heel ander beeld wordt geschetst. Dit 
verkeerde beeld wordt mede veroorzaakt door het feit dat er alleen gebruik is gemaakt van dag-
tellingen terwijl de haas een nachtdier is. Een dag-telling op de haas is dus te beschouwen als 
onbruikbaar. Helaas is hier dus juist wel gebruik van gemaakt.

Door de zeer gezonde hazenstand konden we tot dit jaar dus elke winter een aantal hazen schieten 
die worden geconsumeerd door onszelf, familie en vrienden. Maar door dit nieuwe beleid worden 
we dus in feite gestraft voor ons actieve en goede beheer wat we al tientallen jaren uitvoeren. 

Ook is de minister zich niet bewust van het goede beheer wat boeren, weidevogels beschermers en 
jagers al decennia lang uitvoeren. Mocht dit beleid echt doorgevoerd worden betekend dit een klap 
in het gezicht van iedereen die zich actief inzet voor een goede weidevogelstand en wildstand. Dit 
zou wel eens zeer demotiverend kunnen werken waardoor de hazenstanden juist zullen dalen door 
gebrek aan goed beheer.

Ik zou de minister dus vooral adviseren om eerst goede tellingen te gaan uitvoeren alvorens een 
besluit te nemen. Deze tellingen moeten dan met name ’s nachts uitgevoerd worden en niet door 
een club als het SOVON wat toe nu toe de telling heeft gedaan tijdens een vogeltelling. De hazen die 
zijn hebben geteld kunnen worden gezien als bijvangst omdat ze een vogeltelling doen en dus niet 
actief naar hazen kijken. Uit ervaring blijkt zelfs dat sommige SOVON-tellers de hazen niet eens 
geteld hebben tijdens hun vogeltelling om het simpele feit dat het niet hun opdracht was. 

Verder zou in de minister nog willen meegeven dat een jager al verplicht is om te zorgen voor een 
goede wildstand in zijn veld. Dat is dus al bij wet geregeld, bij een verbod om de haas te bejagen 
vervalt lijkt mij ook deze plicht. Overigens is geen jager erbij gebaad om te veel hazen te schieten, om 
het simpele feit dat er het jaar daarop dus niks te jagen valt. 

Ook gaat een jachtverbod er onherroepelijk toe leiden dat de stroperij toeneemt. Immers een jager 
heeft er geen baad meer bij om zijn veld in de gaten te houden en een boer kan zijn gemiste 



jachtpacht compenseren door een stroper toe te laten. Dit zou een zeer kwalijke zaak zijn maar gaat 
wel gebeuren.

Ik denk zelfs dat het ook nadelige effecten kan hebben op de woningnood. Nieuwbouw projecten 
zouden ernstige vertraging kunnen oplopen door het haas als rode lijstsoort te zien. Immers op elke 
bouwplaats in Nederland kan wel een haas of een konijn zitten. En het is moeilijk te verkopen om het 
leefgebied van een rode lijstsoort te verwoesten.

Ik zou de minister dus adviseren ‘bezint eer ge begint’. Er wordt volkomen onderschat wat voor 
verstrekkende gevolgen deze beslissing gaat hebben. Deze beslissing gaat de haas als soort veel 
verder bedreigen, en niet alleen de haas wordt er slechter van. Meerdere diersoorten maar met 
name weidevogels gaan hier de negatieve gevolgen van ondervinden. 

Ik hoop dat de minister nog tot inkeer komt en eerst representatieve tellingen laat uitvoeren. Of de 
al beschikbare gegevens van WBE’s gaat meenemen. Alleen samen met boeren, jagers en 
natuurbeschermers kunnen we het platteland levendig en waardevol houden. Als er alleen naar de 
natuurbeschermers geluisterd gaat worden is het platteland te dode opgeschreven…

Vriendelijke Groet,

Ewout Oudijk

Boer, jager en weidevogelbeschermer in het Groene Hart van de Provincie Utrecht. 

  


